
Zápis ze zasedání Akademického senátu FIT VUT v Brně  

Zápis č. 19 (43) ze zasedání Akademického senátu FIT VUT v Brně 
konaného dne 5. 12. 2006 
  
Zasedání se konalo ve 13:00 hodin v zasedací místnosti CVT L116.  

Přítomni: Zendulka, Lampa, Kunovský, Meduna, Fučík, Křena, Kočí, Beran, Letko, Hejč, 
Filip, Richter  

Omluveni: Vojnar   

Hosté: Bouša  

 

Program: 

1. Schválení programu jednání  

2. Připomínky k zápisu z minulého zasedání 

3. Informace o čerpání rozpočtu FIT a projednání návrhu na použití vytvořené 
rezervy (proděkan Ing. Bouša) 

4. Projednání návrhu zásad čerpání finančních prostředků na FIT v době 
rozpočtového provizoria (proděkan Ing. Bouša)  

5. Legislativní otázky (dr. Křena) 

6. Informace z KR a KD (doc. Zendulka)  

7. Informace z AS VUT, RVŠ (doc. Kunovský, dr. Křena) 

8. Různé 

9. Stanovení termínu příštího zasedání AS FIT 

 

Průběh zasedání: 

Zasedání vedl doc. Zendulka.  

Ad 1) Schválení programu jednání 

Program jednání AS FIT byl bez připomínek schválen.   

Ad 2) Připomínky k zápisu z minulého zasedání 

K zápisu č. 18 (42) ze zasedání AS FIT konaného dne 7. 11. 2006 nebyly žádné připomínky.  

Ad 3) Informace o čerpání rozpočtu FIT a projednání návrhu na použití vytvořené rezervy 
(proděkan Ing. Bouša) 

Doc. Zendulka na zasedání AS FIT přivítal proděkana a tajemníka Ing. Boušu. Vysvětlil, že 
z důvodu pokračujícího jednání o možnosti převodu nevyčerpané dotace do provozního fondu 
neobdrželi členové senátu návrh předem. Situace se vyjasnila až den před zasedáním senátu. 

Ing. Bouša informoval o rozhodnutí pana kvestora umožnit převod do provozního fondu, jak to 
umožňuje současné znění zákona o vysokých školách. Příslušnou směrnici bychom měli 
obdržet v pátek 8. 12. 2006. Zdůraznil, že návrh, který za vedení fakulty předkládá, vychází 
z tohoto předpokladu. 
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V dalším navázal na předchozí zasedání AS FIT, na kterém seznámil jeho členy se 
stavem čerpání schváleného rozdělení finančních prostředků FIT na rok 2006 ke dni 26. 9. 
2006. Dále připomněl, že se na zasedání AS FIT dne 3. 10. 2006 projednával návrh na zvýšení 
objemu mzdových prostředků na výplatu odměn o 20% měsíčního objemu mezd s tím, že 
částka byla blokovaná a schválení návrhu bylo odloženo na dnešní zasedání. Ing. Bouša 
navrhuje tuto blokovanou částku uvolnit.  

Následně konstatoval, že podklady pro detailní informaci o čerpání finančních prostředků po 
jednotlivých položkách schváleného rozdělení nemá v současnosti k dispozici, ale že celková 
výše zůstatku dotačních prostředků FIT po uvolnění blokované částky na výplatu odměn bude 
ve výši asi 6 miliónů Kč. Ing. Bouša navrhuje rozdělení této předpokládané částky následovně:  

 Převést zůstatek dotačních prostředků do provozního fondu, účelově čerpaného, ve výši 
3,5 miliónu Kč. Tato částka nepřekračuje limit 5% celkového objemu dotačních 
prostředků, které lze podle zákona převést do tohoto fondu. Tuto částku je nutné 
dočerpat do 30. 6. 2007. 

 Zbytek, tj částku ve výši asi 2,5 miliónu Kč převést do Fondu rozvoje investičního 
majetku (FRIM) a to ve dvou částkách: část prostředků by byla rezervována pro potřeby 
krytí jmenovitých akcí podílu fakulty na dokončení areálu Božetěchova 1, které nebylo 
možné z důvodu posunu termínů stavby realizovat v letošním roce, a zbytek prostředků 
by podléhal rozdělení finančních prostředků schválenému pro rok 2007.  

Jmenovité akce kryté z první z uvedených částí budou konkretizovány na zasedání AS v únoru 
2007, kdy bude také předložena uzávěrka hospodaření FIT za rok 2006. 

Doc. Zendulka otevřel k tomuto bodu rozpravu v rámci, které nebyly k předloženému návrhu 
připomínky. Před hlasováním ještě zopakoval, že jde o variantu, která předpokládá vydání výše 
zmíněné směrnice kvestora. Pokud nebude možné převést prostředky do provozního fondu, 
bude svoláno mimořádné zasedání AS FIT k projednání jiného návrhu. 

Vzhledem k nedodržení předkládací lhůty pro jednání v senátu FIT požádal předseda AS 
v souladu se článkem 20, odst. 6) Volebního a jednacího řádu Akademického senátu FIT 
o zkrácení předkládací lhůty. 

Hlasování 1  

Hlasovalo 12 členů AS FIT, z toho 12 hlasů pro, 0 hlasů se zdrželo a 0 hlasů proti.  

Usnesení 1  

AS FIT schvaluje zkrácení předkládací lhůty návrhu na použití vytvořené rezervy FIT. 

Hlasování 2  

Hlasovalo 12 členů AS FIT, z toho 12 hlasů pro, 0 hlasů se zdrželo a 0 hlasů proti.  

Usnesení 2  

AS FIT schvaluje návrh na převedení zůstatku dotačních prostředků FIT v roce 2006 
(předpokládaná výše 6 miliónů Kč) do provozního fondu a fondu rozvoje investičního majetku 
s limitem pro provozní fond ve výši 3,5 miliónu Kč.  

Současně AS FIT schvaluje, aby blokovaná částka ve výši 20 % objemu měsíčních mezd byla 
uvolněna k vyplacení v roce 2006 formou odměn.  

Ad 4) Projednání návrhu zásad čerpání finančních prostředků na FIT v době rozpočtového 
provizoria (proděkan Ing. Bouša) 

Doc. Zendulka předal slovo Ing. Boušovi, který seznámil členy AS s předloženým návrhem 
zásad čerpání finančních prostředků na FIT v době rozpočtového provizoria.  

Doc. Zendulka otevřel k tomuto dokumentu rozpravu, v rámci které členové senátu podali 
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několik pozměňovacích návrhů. Doc. Zendulka na dotaz dr. Kočího, proč jsou předložena 
pouze pravidla pro rozpočtové provizorium a ne i pro sestavování rozpočtu vysvětlil, že 
pravidla pro sestavení rozpočtu se teprve ujasňují. Proděkan Bouša informaci doplnil. Vedení 
fakulty postupně zvyšuje podíl finančních prostředků přidělovaný ústavům, ale pro stanovení 
přesných pravidel, ještě nepovažuje faktory, které do rozdělovacího mechanismu vstupují, za 
dostatečně stabilní, v této souvislosti zmínil například počty studentů. O navržených změnách a 
úpravách AS FIT následně hlasoval. 

Hlasování 3  

Hlasovalo 12 členů AS FIT, z toho 12 hlasů pro, 0 hlasů se zdrželo a 0 hlasů proti.  

Usnesení 3  

 AS FIT schválil vypuštění odstavce „Z provozních prostředků hradit provoz hlasových a 
datových služeb do výše 1/12 měsíčně objemu předchozího fiskálního roku.“ a nahradit ho 
v předchozím doplněním věty „V plném rozsahu budou financovány všechny druhy energií a 
služby spojené s provozem areálu fakulty na základě daňových dokladů poskytovatelů 
(prodlení pod sankcemi).  

Hlasování 4  

Hlasovalo 12 členů AS FIT, z toho 12 hlasů pro, 0 hlasů se zdrželo a 0 hlasů proti.  

Usnesení 4  

Původní znění: 

Výše finančních prostředků může být omezena shora z úrovně VUT v Brně s ohledem na limit 
finančních prostředků poskytnutých z úrovně MŠMT. 

Nové znění: 

Výše finančních prostředků může být omezena shora z úrovně VUT v Brně s ohledem na limit 
finančních prostředků poskytnutých z úrovně MŠMT, v takovém případě provoz fakulty 
přechází do nouzového režimu a její financování podléhá rozhodnutí vedení fakulty.   

Hlasování 5  

Hlasovalo 12 členů AS FIT, z toho 12 hlasů pro, 0 hlasů se zdrželo a 0 hlasů proti.  

Usnesení 5  

Původní znění: 

Mimořádné nákupy z investičních prostředků podléhají schválení akademického senátu FIT. 

Nové znění: 

Neplánované nákupy z investičních prostředků podléhají schválení akademického senátu FIT. 

Hlasování 6  

Hlasovalo 12 členů AS FIT, z toho 12 hlasů pro, 0 hlasů se zdrželo a 0 hlasů proti.  

Usnesení 6  

AS FIT projednal a schválil návrh na doplnění věty „Výjimky z těchto pravidel schvaluje 
akademický senát FIT.“ 

Ing. Lampa předložil návrh na odložení schvalování pravidel jako celku, aby bylo více času na 
promyšlení případných dalších úprav. Doc. Zendulka nechal o tomto návrhu hlasovat. 

Hlasování 7  

Hlasovalo 12 členů AS FIT, z toho 10 hlasů pro, 2 hlasy se zdržely a 0 hlasů proti.  
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Usnesení 7  

AS FIT návrh projednal s tím, že se navrženými pravidly včetně schválených výše uvedených 
úprav se bude zabývat Ekonomická komise AS FIT a pravidla budou schválena na příštím 
zasedání AS FIT.  

Návrh se schválenými úpravami je uveden v příloze č. 1 tohoto zápisu.  

Doc. Zendulka poděkoval Ing. Boušovi za jeho účast na zasedání senátu a za poskytnuté 
informace.   

Ad 5) Legislativní otázky (dr. Křena)  

Doc. Zendulka informoval, že námi již schválený Disciplinární řád pro studenty FIT VUT 
v Brně, který byl zaslaný k projednání a případnému schválení AS VUT, je v současné době 
zablokován z důvodu výhrad právníka VUT a prorektora Švece. V nejbližších dnech proběhne 
schůzka prorektora s proděkanem Eysseltem a dr. Křenou, na které nám budou výhrady 
sděleny. Návrh úprav Volebního a jednacího řádu AS FIT zatím AS VUT neprojednal.  

Ad 6) Informace z KR a KD 

Informace z kolegia rektora a z kolegia děkana jsou k dispozici v zápisech a na WWW 
stránkách školy a fakulty.  

Ad 7) Informace z AS VUT, RVŠ (doc. Kunovský, dr. Křena) 

Doc. Kunovský podal aktuální informace z posledního zasedání AS VUT dne 21. 11. 2006. 
Informoval také o aktivitě pedagogické komise AS FIT zaměřené na zkušenosti z výuky na 
fakultách z hlediska efektivity.  

Dr. Křena předal členům AS informace z posledního zasedání sněmu Rady VŠ ze dne 16. 11. 
2006. Zejména zmínil problematiku vyplácení sociálních stipendií a upozornil na hodnocení 
vědy a výzkumu na www stránce http://www.vyzkum.cz/ .  

Další podrobné informace ze zasedání Akademického senátu VUT a Rady VŠ jsou k dispozici 
v zápisech na WWW stránkách školy a RVŠ. 

Ad 8) Různé 

Bez požadavků do zápisu.  

Ad 9) Stanovení termínu příštího zasedání 

Příští řádné zasedání AS FIT se bude konat v úterý 13. 2. 2007 ve 13:00 hodin v zasedací 
místnosti CVT L116.  

Doc. Zendulka popřál všem členům AS krásné prožití vánočních svátků a všechno nejlepší do 
nového roku 2007.  

 
Zapsala: Eva Svánovská, DiS. 
 
doc. Ing. Jaroslav Zendulka, CSc., předseda AS FIT v.r. 
 
Zdeněk Letko, předseda studentské komory AS FIT v.r. 


